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Høringsnotat for Skybrudskonkretisering, 
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Forvaltningen er opmærksom på de 
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at skybrudsløsninger skal indpasses. 

Der sker allerede en koordinering af 
klimatilpasning på Chr. Havns torv.  

Forvaltningen har undersøgt de beskr
områder og tager disse oplysninger ti
verificering af de modeller til benyttes
simulering af skybrud. 

Christiania er ikke medtaget i planen 
er privat ejet og derfor ligger uden for
opdrag at regulere.  Christianias resp
skal derfor selv udarbejde egne plane
skybrudshåndtering. Kommunen skal
serviceniveauet er overhold op til selv
matrikelgrænsen. 
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 Side 2 af 4 

Amager Vest Lokaludvalg  

v/ Lars Rimfalk Jensen 

- Ros for at løse skybrudsproblemer som en 
del af rekreative tiltag. 

- Amagers udfordringer, er bl.a. højt 
grundvand som bliver højere i fremtiden. 

- Mange borgere er i tvivl om tilladelser, 
tilskudsmuligheder og ansvarsfordeling. 

- Mener der er traktoseproblemer omkring 
universitetsområdet. 

- Opfordrer til at arbejde sammen vedr. 
Urbanplanen, Nordeabyggeriet samt 
områdeløft Sundby mfl. 

- Konsekvenser for Amager Fælled bør 
undersøges nøje. Har høj rekreativt værdi 
og fredede naturarealer. 

- Skybrudsplanen bør tænkes sammen med 
diger på Amager. 

- Ønsker en større indsats for LAR og bedre 
vejledning. 

- Ønsker ar Københavns Kommune 
involverer grundejere og øvrige 
interessenter når projekterne skal 
anlægges. 

- Gør opmærksom på modsiger punkter i 
rapporten.  

Forvaltningen er opmærksom på problematikken i 
forhold til grundvand, derfor er der ved valget af 
planforslag også langt vægt på at denne løsning 
kan indgå i en strategi for bedre 
dræningsmuligheder på Amager. 

På borgermøderne er der gjort rede for 
ansvarsfordelingen lige som Forvaltningen har 
deltaget i et informationsmøde for 
grundejerforeninger på Amager, arrangeret af 
Miljøpunkt Amager. 

Forvaltningen er ikke bekendt med de lokale 
forhold ved universitetsområdet, men tager 
oplysningerne til efterretning. 

 Forvaltningen er allerede i dialog med 
Områdeløftprojektet og de tilknyttede projekter 
som bl.a. er i Sundby og Urbanplanen med 
henblik på at integrere klimatilpasningen. 

Forvaltningen er opmærksom på de 
fredningsbestemmelser der ligger for Amager 
Fælled som de kvaliteter der findes i området. Der 
skal senere laves en konsekvensvurdering når 
projektet skal etableres. 

Der er taget højde for evt. kommende diger i 
skybrudsplanen og skal sammentænkes med 
kommende løsninger. 

Forvaltningen er opmærksom på behovet for 
bedre information til borgerne.  

Alle interessenter vil blive involveret og hørt i 
forbindelse med de konkrete projekter skal 
anlægges.  

Forvaltningen er opmærksom hvis der findes 
modsigende punkt er i rapporten og retter i givet 
fald disse.  
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Amager Øst Lokaludvalg - Anerkender Københavns Kommune for en 
interessant og initiativrig skybrudsplan for 
Amager. 

- Enig i at terrænløsninger er 
hensigtsmæssige i kombination med LAR. 

- Uklart hvilke incitamenter der er for private 
og hvordan private aktører skal indgå i 
planen. 

- Imødekommer planen for at anlægge 
kanaler på Prags Boulevard, Italiensvej og 
Greisvej men påskynder at kanalerne 
anlægges større og længere så vand kan 
ledes ind i bydelen. 

- Ønsker at leg og aktivitet prioriteres i 
planerne. 

- Anbefaler at regulere befæstelsesgraden i 
villahaver grunde så regnvand i kloakkerne 
begrænses. 

- Opfordre til at sikre lokal deltagelse og 
opbakning fx ved etablering af et 
klimatilpasningssekretariat der forankres 
lokal omkring et lokaludvalg eller 
miljøpunkt. 

Forvaltningen arbejder på at tydeliggøres 
ansvarsfordelingen mellem kommune og 
grundejer. Forvaltningen redegjorde desuden for 
ansvarsfordeling på borgermødet. 

Forvaltningens har indstillet planen hvori i de 
omtalte kanaler indgår. Dog er disse meget 
omkostningstunge og kun kanaler som kan 
retfærdiggøres ud fra hydrauliske hensyn kan 
finansieres af forsyningsselskabet.  

Forvaltningen prioritere så vidt muligt rekreative 
anvendelser i skybrudsløsningerne, herunder leg 
og aktivitet. 

Hjemlen til at regulere befæstelsesgraden på 
privat grund er uklar og praktiseres derfor ikke pt. 

Forvaltningen er opmærksom på vigtigheden af 
lokal opbakning. Området indgår derfor også som 
et punkt i den kommende implementeringsplan. 

Amager Øst Lokaludvalg 
mindretaltsudtalelse fra 
Rune Solvang 

- Imod hvis løsninger gør cykelstier ufarbare 
under skybrud. 
 

- Parker skal ikke anvendes til 
vandopbevaring ved Skybrud, da der må 
være andre muligheder. 

Kommunens cykelstier er omfattet det samme 
serviceniveau som den øvrige by, som vedtaget i 
klimatilpasningsplan 2012. Der er derfor ikke 
hjemmel til at lave et højere serviceniveau for 
cykelstier. 

Forvaltningen indstiller det planforslag hvor 
færrest parkområder inddrages til skybrud.  

Frank Hallig , på vegne af 
Vandlauget i Ørestad  

- Er enig i at klimatilpasnings allerede er 
udført i Ørestad og derfor ikke behandlet i 
rapporten. 

Forvaltningen tager de nævnte kommentarer til 
efterretning.  

I revideringer af planen, er der påtænkt nogle 
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- Ønsker at regnvand fra nyt 
byudviklingsområde ledes til den 
Landskabelige Kanal frem for 
Universitetskanalen. 
 
 

- Kan acceptere at skybrudsvand ledes i 
Universitetskanalen forudsat at 
miljømæssige konsekvenser klarlægges. 
 

- Kan ikke acceptere en løsning hvor overløb 
af opblandet spildevand ledes til den 
landskabelige kanal. 
 

renseforanstaltninger som imødekommer 
Vandlaugets ønsker. 

Udledningen til Universitetskanalen bør 
vandlauget afklare internt med bygherren da 
vandlauget, administrerer dette. 

Forvaltningen vil altid lave en 
konsekvensvurdering af miljøpåvirkninger når 
skybrudsløsninger anlægges. 

Forvaltningen tager dette til efterretning. 
Forvaltningen vil altid lave en 
konsekvensvurdering af miljøpåvirkninger når 
skybrudsløsninger anlægges. 
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